



Paraît le lundi matin
Published every Monday
morning

Abonnements \$2 par an
Subscriptions a year

Payables d'avance
Payable in advance

MUNICIPAL

Gazette

MUNICIPALE
DE — OF

Montreal

Organe officiel de la Corporation
de la Ville de Montréal

Official organ of the Corporation
of the City of Montreal

CANADA

Troisième année No. 38
Third year

22 Octobre 1906
October

Les abonnements sont reçus chez
Le Trésorier de la Ville de Montréal,
Hôtel de Ville

Les autres communications doivent
être adressées au directeur de
"LA GAZETTE MUNICIPALE"
Hôtel de Ville

Forward subscriptions to
The City Treasurer of Montreal
City Hall

All other communications should be
addressed to the managing-editor of
"The Municipal Gazette"

City Hall
TELEPHONE: MAIN 4240

AUGMENTATION DU REVENU MUNICIPAL

Suggestions de la Chambre de Commerce du District de Montréal

Montréal, 12 octobre 1906.

M. RENÉ BAUSET,
Greffier adjoint de la Ville,
Hôtel de Ville.

Monsieur,

En réponse à votre lettre du 13 septembre dernier, dans laquelle vous invitez la Chambre de Commerce à faire certaines suggestions qu'elle croirait utiles ou opportunes en vue d'accroître les recettes de la Ville, j'ai l'honneur de vous transmettre, en conformité du désir du Conseil de cette Chambre, une copie ci-incluse du rapport préparé par le Comité des "Affaires Municipales" sur cette importante question; lequel rapport a été adopté à l'unanimité du Conseil, lors de sa dernière séance de mercredi dernier, le 10 du courant.

J'ai l'honneur d'être, Monsieur,

Votre bien dévoué,

FORTUNAT BOURBONNIERE,
Secrétaire.

* * *

La Chambre de Commerce
du District de Montréal.

RAPPORT DU COMITE DES "AFFAIRES MUNICIPALES" SUR LES NOUVELLES SOURCES DE REVENU MUNICIPAL

Le Comité des "Affaires Municipales" a eu deux réunions, l'une, le lundi, 24 septembre 1906 et l'autre, le lundi, 8 octobre 1906.

Etaient présents: MM. Isaïe Préfontaine, président du comité, L.-J.-A. Surveyer, président intérimaire de la Chambre, H. Laporte, S.-D. Vallières, T. Charpentier, G. Boivin, J.-O. Labrecque et le secrétaire.

RAPPORT

Votre Comité, après avoir pris communication de la lettre du Conseil de Ville de Montréal, invitant notre Chambre à exprimer son opinion sur des mesures à prendre pour augmenter les recettes de la Ville, et après s'être enquis des circonstances qui auraient pu survenir depuis l'adoption par notre Chambre de rapports antérieurs sur cet important sujet, notamment de celui du 9 décembre 1904 et depuis, diverses autres études, faites, entre autres, en octobre 1902, lors de la discussion d'amendements à la charte de Montréal, et, en mars 1904, à propos de changements à faire au rôle d'évaluation municipale, croit devoir présenter le rapport suivant:

1° Une révision générale du rôle d'évaluation de toute la Ville produirait une immense augmentation de revenus

INCREASE OF THE MUNICIPAL REVENUE.

Suggestions of the Chamber of Commerce of the District of Montreal.

Montreal, October 12th, 1906.

MR. RENÉ BAUSET,
Assistant City Clerk,
City Hall.

Dear Sir,

Replying to your letter, dated the 13th September last, by which you invited the Chamber of Commerce to express suggestions it may think useful or convenient in order to increase the City's revenue, I have the honor to send you on this important question in conformity with the desire of this Chamber's Council, the enclosed copy of the report made by the Committee re "Municipal Matters" which report has been adopted unanimously by the Council, at its last meeting, Wednesday, the 10th instant.

I have the honor to be, sir,

Yours truly,

FORTUNAT BOURBONNIERE,
Secretary.

* * *

The Chamber of Commerce
of the District of Montreal.

REPORT OF THE COMMITTEE ON "MUNICIPAL AFFAIRS" ANENT ADDITIONAL SOURCES OF REVENUE.

The Committee on "Municipal Affairs" met on Monday, the 24th September 1906 and on Monday, the 8th October 1906.

There were present: Messrs. Isaïe Préfontaine, chairman of the Committee, L. J. A. Surveyer, acting president of the Chamber, H. Laporte, S. D. Vallières, T. Charpentier, G. Boivin, J. O. Labrecque and the secretary.

REPORT.

Your Committee, after taking communication of the letter from the Council of the City of Montreal, inviting our Chamber to express its opinion as to the measures to be taken in order to increase the City's revenue, and after inquiring into the circumstances which might have affected the situation since the adoption by our Chamber of previous reports on this important matter, especially that of the 9th December 1904, and after considering the suggestions made in October 1902, when the amendments to the Charter of Montreal were being discussed and in March 1904, in connection with the changes to be made to the Municipal Assessment Roll, beg to submit the following report:

1° A general revision of the valuation roll for all the City would produce an immense increase in the revenue